
 1 

BR.0052-3-2/10 
 

Protokół Nr L/2010  
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 18 marca 2010 r. 
 
 
 

Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 14.00. 
Z ustawowego składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło 
udział 20 radnych (nieobecny usprawiedliwiony: Czesław Orlik; lista obecności stanowi 
załącznik nr 1) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, Sołtysi, 
Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XLIX sesji. 
4. Sprawozdanie doraźnej Komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji 

Spalarni. 
5. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny lokalu 

mieszkalnego nr 4 w budynku przy ulicy Kościelnej 9 w Kicinie. 
6. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu udzielonej 

bonifikaty przy zakupie lokalu mieszkalnego nr 7 połoŜonego przy ul. Poprzecznej 13A 
w Owińskach. 

7. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu udzielonej 
bonifikaty przy zakupie lokalu mieszkalnego nr 5 połoŜonego przy ul. Cysterek 4 w 
Owińskach. 

8. Uchwała w sprawie zniesienia pomnika przyrody. 
9. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 8/I/2006 Rady Gminy Czerwonak z dnia 27 

listopada 2006 r. w sprawie wyboru składu osobowego Komisji Stałych Rady Gminy 
Czerwonak.  

10. Uchwała w sprawie uchwalenia Planu gospodarki odpadami dla Gminy Czerwonak 
na lata 2009-2012 wraz z prognozą oddziaływania. 

11. Uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymywania czystości i porządku na 
terenie Gminy Czerwonak.   

12. Uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Józefa w 
Kicinie na realizację zadania w zakresie prac konserwatorskich i remontowych. 

13. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu w 
prowadzeniu zadania „budowa zatoki autobusowej w miejscowości Kliny przy drodze 
powiatowej nr 2407P”. 

14. Uchwała w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Owińska”. 
15. Uchwała w sprawie nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy roku 

2011 środków stanowiących fundusz sołecki. 
16. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 339/XLVII/2009 z dnia 16 grudnia 2009r. w sprawie 

budŜetu  Gminy Czerwonak na 2010r. 
17. Informacja na temat złoŜonych interpelacji i udzielonych odpowiedzi.  
18. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 

gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
19. Wolne głosy i wnioski. 
20. Zamknięcie sesji. 

 
 
 
 



 2 

Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czerwonak Zbigniew Zieliński.  
 Przewodniczący Rady poinformował, iŜ dobiegł końca Kongres XX-lecia Samorządu 
Terytorialnego w Polsce. Kongres był okazją do wyróŜnienia najwybitniejszych osobowości 
środowiska samorządowego, wśród których znalazł się Wójt Gminy Czerwonak, Mariusz 
Poznański. Uroczystość wręczenia odbyła się w obecności blisko 1200 wójtów, burmistrzów, 
prezydentów, starostów i marszałków zgromadzonych na kongresie. Z Wielkopolski oprócz 
Wójta Mariusza Poznańskiego nagrodę otrzymali Prezydent Poznania Ryszard Grobelny oraz 
Marszałek Województwa Wielkopolskiego Marek Woźniak. Nagroda jest okazjonalna, 
jednorazowa i upamiętnia osobę Franciszki Cegielskiej – przedwcześnie zmarłą posłankę. W 
swojej pracy była posłanka, Prezydent Gdyni i Minister Zdrowia w rządzie Jerzego Buzka, dała 
się poznać jako wyjątkowo odwaŜny i skuteczny lider. WyróŜnienia jej imienia – „RóŜe 
Franciszki Cegielskiej” – wręczył laureatom oraz złoŜył gratulacje Prezydent Rzeczpospolitej 
Polskiej Lech Kaczyński wraz z męŜem przedwcześnie zmarłej posłanki. 
 Przewodniczący Rady złoŜył Ŝyczenia przedstawicielkom Koła Gospodyń Wiejskich z 
Promnic z okazji obchodów 10 – lecia istnienia. Wójt złoŜył gratulacje i podziękowania za 
działania integrujące społeczność lokalną. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Przewodniczący doraźnej Komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania 
Lokalizacji Spalarni Waldemar Filipowicz złoŜył wniosek o zdjęcie z porządku obrad i 
przeniesienie na kolejną sesję punktu 10 dotyczącego Planu gospodarki odpadami dla 
Gminy Czerwonak  i punktu 11 dotyczącego przyjęcia Regulaminu utrzymywania czystości i 
porządku na terenie Gminy Czerwonak.  Przyjęcie w/w projektów uchwał powinno zostać 
poprzedzone debatą na temat gospodarki odpadami w naszej gminie. 
 Radny pogratulował Wójtowi wyróŜnienia, przypominając iŜ rozpoczynali wspólnie 
pracę w samorządzie 20 lat temu.  
 Wójt przychylił się do wniosku radnego, podkreślając, iŜ nie ma konieczności podjęcia 
w/w uchwał na obecnej sesji.  
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa i Gospodarki 
Wodnej Andrzej Rajewicz przedstawiając stanowisko komisji wyjaśnił, iŜ uwagi komisji 
dotyczyły równieŜ zapisów regulaminu utrzymywania czystości i porządku w związku z tym 
komisja przychyla się do wniosku o przeniesienie podjęcia uchwał na kolejną sesję. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie złoŜony wniosek radnego Waldemara 
Filipowicza o zdjęcie z porządku obrad punktów: 10 i 11. W głosowaniu wzięło udział 19 
radnych z 19 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 17 głosami przy 2 wstrzymujących się.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianach. W 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Porządek po zmianach został 
przyjęty jednomyślnie. 
 
Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XLIX sesji. 
4. Sprawozdanie doraźnej komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji 

Spalarni. 
5. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny lokalu 

mieszkalnego nr 4 w budynku przy ulicy Kościelnej 9 w Kicinie. 
6. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu udzielonej 

bonifikaty przy zakupie lokalu mieszkalnego nr 7 połoŜonego przy ul. Poprzecznej 13A 
w Owińskach. 

7. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu udzielonej 
bonifikaty przy zakupie lokalu mieszkalnego nr 5 połoŜonego przy ul. Cysterek 4 w 
Owińskach. 

8. Uchwała w sprawie zniesienia pomnika przyrody. 
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9. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 8/I/2006 Rady Gminy Czerwonak z dnia 27 
listopada 2006 r. w sprawie wyboru składu osobowego Komisji Stałych Rady Gminy 
Czerwonak.  

10. Uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Józefa w 
Kicinie na realizację zadania w zakresie prac konserwatorskich i remontowych. 

11. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu w 
prowadzeniu zadania „budowa zatoki autobusowej w miejscowości Kliny przy drodze 
powiatowej nr 2407P”. 

12. Uchwała w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Owińska”. 
13. Uchwała w sprawie nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy roku 

2011 środków stanowiących fundusz sołecki. 
14. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 339/XLVII/2009 z dnia 16 grudnia 2009r. w sprawie 

budŜetu  Gminy Czerwonak na 2010r. 
15. Informacja na temat złoŜonych interpelacji i udzielonych odpowiedzi.  
16. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 

gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
17. Wolne głosy i wnioski. 
18. Zamknięcie sesji. 

 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XLIX sesji. 
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił się o uzupełnienie protokołu z ostatniej sesji o 
dokładny zapis wypowiedzi Starosty Jana Grabkowskiego na temat maila od radnego. Zapis 
protokołu uzupełniono o zdanie: „Zdaniem Starosty list radnego był „stekiem inwektyw i 
chamstwa”.” Radny poinformował równieŜ, Ŝe zwrócił się do Starosty drogą mailową o 
wyjaśnienie zaistniałej sytuacji i przeprosiny.  
 Radna Daniela Jankowska – Bachor zwróciła się o zachowanie zapisu dźwiękowego 
sesji z dnia 18 lutego, który zawiera wypowiedź mieszkanki Koziegłów Marii Libery.  
 Przewodniczący wyjaśnił, Ŝe protokoły są przygotowywane szczegółowo, być moŜe 
zbyt szczegółowo. Przypomniał, Ŝe protokół jest skrótem z przebiegu sesji i zawierać powinien 
jedynie ogólne informacje.  
 Radny Jerzy Wolniewicz zwrócił się z pytaniem do Radcy Prawego Ewy Gąsiorek czy 
radni mogą domagać się cytowania wypowiedzi własnych lub cudzych w protokołach.  
 Radca Prawny odpowiedziała, Ŝe o formie protokołu decydują radni uchwalając 
statut. Zaproponowała by wniesione zmiany umoŜliwiały  powstanie protokołu w formie 
bardzo ogólnej, którego załącznikiem byłby nośnik dźwiękowy z nagraniem przebiegu sesji.   
 Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczącego doraźnej Komisji Statutowej 
Jerzego Wolniewicza by uwzględnił w propozycjach zmian do statutu sugestie Radcy 
Prawnego.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół z poprzedniego posiedzenia 
rady z wniesioną poprawką. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. 
Protokół został przyjęty 14 głosami przy 1 przeciw i 5 wstrzymujących się.  
 
Ad.4. Sprawozdanie doraźnej komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji 
Spalarni. 
 Przewodniczący doraźnej Komisji ds. Monitorowania Lokalizacji Spalarni Waldemar 
Filipowicz przedstawił dane dotyczące wywozu z poletek osadowych: 240 tys. ton zalega na 
poletkach, w tej chwili suszarnie nie funkcjonują w pełni, więc osadów na poletkach 
przybywa. Plan na 2010 r.  zakłada wzrost wywozu osadów z 95 000 ton  do 140 000 ton,  a 
zatem ok. 100 tys. ton pozostanie do wywiezienia w latach następnych. Harmonogram 
wywozu na rok 2010 (kwiecień – listopad) przestawia się następująco: 30 000 ton zostanie 
wywiezione od kwietnia do listopada na podstawie zawartych umów, na 50 000 ton osadów 
był przeprowadzony przetarg do końca kwietnia mają spłynąć oferty, na kolejne 60 tys. ton 
przetarg zostanie ogłoszony w kwietniu, rozstrzygnięcie do połowy czerwca natomiast wywóz   
do końca listopada. Przewodniczący komisji zwrócił uwagę na zagroŜenia realizacji 
harmonogramu: protesty i odwołania ze strony oferentów, konflikty społeczne wynikające z 
emisji odoru, wzmoŜone kontrole Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska.  
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 Przewodniczący komisji przedstawił równieŜ wyniki badań nad rozprzestrzenianiem się 
zanieczyszczeń emitowanych do atmosfery przez COŚ. Badania są prowadzone od 1994 r. 
mimo, iŜ zakład nie ma obowiązku prowadzenia tych badań. Punktów pomiarowych jest 19 – 
13 do badania związków chemicznych zawartych w powietrzu, 6 do stwierdzenia istnienia 
bakterii w powietrzu. W okresie maj 2008 r. – kwiecień 2009 r. nastąpiło zmniejszenie stęŜeń 
wszystkich badanych związków nawet do 8% w stosunku do badań prowadzonych w 2007 i 
2008 r. Zaobserwowano równieŜ zmniejszenie maksymalnych średniomiesięcznych stęŜeń 
związków odorogennych na terenie COŚ i poza nim. NajwyŜsze stęŜenia substancji 
odorowych poza terenem COŚ występowały przy ul. Gdyńskiej 14 – na przeciwko 
składowiska osadów, niŜsze o 30% przy ul. Poznańskiej 12 – 300 m od składowiska osadów, 
najniŜsze na os. Leśnym w odległości ponad 1000 m. PodwyŜszone zanieczyszczenie 
powietrza bakteriami specyficznymi dla oczyszczalni na stanowiskach pomiarowych przy ulicy 
Gdyńskie 14 i 23. Zasięg rozprzestrzeniania się z terenu COŚ złowonnych gazów i par 
zawierających mikroorganizmy chorobotwórcze moŜna określić na mniej niŜ 150 m od 
granicy pól osadowych i 100 m od granicy osadników wstępnych.  
 Przewodniczący komisji zwrócił się do Wójta o wystąpienie z wnioskiem do Sanepidu o 
przedstawienie wyników prowadzonych badań. 
 Przewodniczący komisji wrócił do poruszanego na poprzedniej sesji tematu nowej 
technologii utylizacji odpadów o małej kubaturze – ulepszonej pirolizy – dewolatyzacji. Grupa 
D4 zajmuje się propagowaniem tej technologii i stara się o uzyskanie wszelkich potrzebnych 
certyfikatów by technologia ta mogła funkcjonować na rynku europejskim. Przedstawiciele 
Grupy D4 próbują zainteresować tematem Burmistrza Murowanej Gośliny. 
 Przewodniczący komisji zwrócił uwagę na fakt, Ŝe dioksyny i furany – związki 
powstające w procesie spalania mogą odkładać się w organizmie nawet przez 30 lat. NaleŜy 
na to zwrócić uwagę podczas planowanej debaty. 
 Podkreślił, Ŝe zadaniem komisji doraźnej jest zdobycie i przekazanie wiedzy na bazie 
której rada podejmować będzie decyzje dotyczące gospodarki odpadami. 
 Radny Marek Pietrzyński, członek doraźnej Komisji ds. Monitorowania Lokalizacji 
Spalarni  oświadczył, Ŝe w związku z postanowieniem Regionalnej Dyrekcji Ochrony 
Środowiska w Poznaniu o uzgodnieniu w toku postępowania wydania decyzji o 
środowiskowych uwarunkowaniach realizacji planowanej budowy spalarni w rejonie 
Elektrociepłowni Karolin rezygnuje z udziału w Poznańskim Okrągłym Stole Odpadowym. 
Wyjaśnił, Ŝe rezygnacja wynika z postawy Miasta Poznania lekcewaŜącej negatywną opinię 
organów samorządowych Gminy Czerwonak i jej mieszkańców, którzy w przeprowadzonych 
konsultacjach społecznych nie wyrazili akceptacji dla wskazanej lokalizacji planowanej 
budowy spalarni na terenie Elektrociepłowni Karolin. Realizowanie tego przedsięwzięcia z 
pominięciem społecznego sprzeciwu wobec jego lokalizacji  w bliskości obszaru osiedli 
mieszkaniowych, budynków zbiorowego zamieszkania, obiektów publicznego uŜytkowania, 
szkół i przedszkoli jednoznacznie świadczy, Ŝe władze Miasta Poznania nie mają zamiaru 
uwzględniać racji  społecznych i środowiskowych w prowadzonym postępowaniu 
administracyjnym. Radny podkreślił, Ŝe ma wraŜenie, iŜ Poznański Okrągły Stół Odpadowy 
słuŜy zakamuflowaniu prawdziwych intencji jego decydentów. UwaŜa, Ŝe mamy tu do 
czynienia z pogwałceniem podstawowych praw człowieka do Ŝycia w zdrowych warunkach 
środowiskowych. Zdaniem radnego wprowadzanie postępowania jest sprzeczne z zasadą  
zrównowaŜonego rozwoju i ochrony środowiska wyznaczającą kierunek realizacji polityki 
państwa w zakresie ochrony środowiska w zagospodarowaniu przestrzennym przy realizacji 
inwestycji publicznej. Skumulowanie na niewielkim obszarze w bliskiej odległości od aŜ 3 
instalacji naleŜących do szczególnie niebezpiecznych, szkodliwych i uciąŜliwych  dla zdrowia i 
Ŝycia ludzi obiektów, mogących znacząco oddziaływać na środowisko świadczy o 
nieprzestrzeganiu obowiązującego w tym zakresie prawa, zgodnie z którym tego rodzaju 
zakłady stwarzające zagroŜenie dla Ŝycia lub zdrowia ludzi w szczególności zagroŜenie 
wystąpienia powaŜnych awarii nie powinny być budowane w granicach administracyjnych 
miast oraz w obrębie zwartej zabudowy wsi . Wymóg prawny lokalizacji tego rodzaju 
obiektów w bezpiecznej odległości od siedzib ludzkich w przypadku spalarni nie zostaje 
dochowany. Radny uwaŜa, Ŝe dla decydentów niewaŜne jest, Ŝe budowa spalarni w 
planowanej lokalizacji przyczyni się do istotnego pogorszenia warunków Ŝycia i jakości stanu 
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środowiska niosąc ryzyko utraty zdrowia i Ŝycia mieszkańców Koziegłów. Radny – przeciwnik 
powstania spalarni w planowanej lokalizacji, czując się oszukany i nie chcąc dalej być 
przedmiotem manipulacji uznał swoją odmowę dalszego uczestnictwa w pracach okrągłego 
stołu za słuszną i zasadną.  
 Radny przekazał radnym apel-otwarty do Prezydenta i radnych Miasta Poznania,  
stanowisko stowarzyszenia Ekologiczna Gmina oraz opinię na temat zgodności raportu 
oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko z przepisami o ochronie środowiska   mgr inŜ. 
Krzysztofa Okrasińskiego, który jednoznacznie wskazuje na przekroczenie czy naruszenie 
konkretnych przepisów prawa polskiego i dyrektyw unijnych. Radny poinformował zebranych, 
iŜ podejmie działania, równieŜ w porozumieniu ze stowarzyszeniami, wszelkie działania 
dostępne prawem by uniemoŜliwić budowę spalarni w planowanej lokalizacji.  
 
Ad.5. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny lokalu 
mieszkalnego nr 4 w budynku przy ulicy Kościelnej 9 w Kicinie. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, ze najemca lokalu komunalnego nr 4 o 
pow. 51,8m²  mieszczącego się w budynku przy ulicy Kościelnej 9 w Kicinie zwrócił się z 
wnioskiem o wykup lokalu.  Wniosek wypełnia kryteria w zakresie moŜliwości 
bezprzetargowej sprzedaŜy nieruchomości bowiem najemcy lokalu przysługuje 
pierwszeństwo w nabyciu. WyŜej wymieniony lokal wraz z przypadającym udziałem w gruncie 
i częściach wspólnych został wyceniony przez rzeczoznawcę majątkowego. Lokal mieszkalny 
zbyty dotychczas na rzecz najemcy w budynku przy ulicy Kościelnej  9 w Kicinie objęty był 
90% bonifikatą, stąd propozycja wysokości bonifikaty. Jednocześnie sprzedaŜ lokalu jest 
zgodna z  uchwałą nr 244/XXXIV/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 15 stycznia 2009r. w 
sprawie: wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 
Czerwonak w latach 2009-2013. 
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, jednak komisja 
miała wątpliwości co do wysokości bonifikaty. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Ad.6. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu udzielonej 
bonifikaty przy zakupie lokalu mieszkalnego nr 7 połoŜonego przy ul. Poprzecznej 13A w 
Owińskach. 

 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk uzasadniając projekt uchwały powiedział, Ŝe 
nabywca lokalu mieszkalnego nr 7 mieszczącego się w budynku przy ulicy Poprzecznej 13A 
w Owińskach, który wykupił lokal z 95% bonifikatą w 2003 r. zbył lokal w tym samym roku 
umową darowizny na rzecz osoby bliskiej – wnuczki i jej męŜa – osoby, która w rozumieniu 
przepisów nie zalicza się do kręgu osób bliskich. W akcie notarialnym wpisano polecenie 
ustanowienia na rzecz dotychczasowego właściciela prawa bezpłatnego uŜytkowania 
przedmiotu umowy darowizny na czas nieokreślony, ale nie krótszy niŜ 22 lata.   

Zbycie nastąpiło przed dniem nowelizacji ustawy o gospodarce nieruchomościami tj. 
przed 22 września 2004r. Na mocy obowiązujących wówczas przepisów właściwy organ mógł 
Ŝądać zwrotu kwoty równej udzielonej bonifikaty po jej waloryzacji jeŜeli nabywca 
nieruchomości przed upływem 5 lat zbył nieruchomość. ZwaŜywszy, iŜ nabywca lokalu 
gminnego dokonał darowizny na rzecz swojej wnuczki i jej męŜa jednocześnie ustanawiając 
na swoją rzecz prawa uŜytkowania przedmiotowego lokalu na czas nieokreślony, jednak nie 
krótszy niŜ 22 lata, zasadne jest podjęcie przedmiotowej uchwały w sprawie wyraŜenia zgody 
na odstąpienie od Ŝądania zwrotu udzielonej bonifikaty. 
 Przewodnicząca komisji Komisja BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska przedstawiając 
stanowisko komisji powiedziała, Ŝe powyŜszy przykład wskazuje na schemat działania – 
najemcy osoby starsze wykupują mieszkania ze znaczną bonifikatą by przekazać je 
najbliŜszym, dzieciom lub wnukom. Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 18 głosami przy 1 
wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
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Ad.7. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu udzielonej 
bonifikaty przy zakupie lokalu mieszkalnego nr 5 połoŜonego przy ul. Cysterek 4 w Owińskach. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe udzielono nabywcy 90% bonifikaty od 
ceny lokalu we wrześniu 2000r. W grudniu 2001r. właścicielka zbyła lokal  oświadczając, iŜ 
środki finansowe uzyskane ze sprzedaŜy lokalu mieszkalnego przeznaczyła na budowę domu 
jednorodzinnego syna z którym mieszka do dnia dzisiejszego. ZwaŜywszy, iŜ środki finansowe 
uzyskane ze sprzedaŜy lokalu mieszkalnego właścicielka przeznaczyła na budowę domu 
jednorodzinnego syna z którym mieszka do dnia dzisiejszego, jest osobą niepełnosprawną i 
wymaga stałej opieki (zgodnie z jej oświadczeniem posiada I grupę inwalidzką), a kwota 
uzyskana ze zbycia mieszkania jest znacznie niŜsza od kwoty stanowiącej wartość udzielonej 
bonifikaty zasadne jest podjęcie przedmiotowej uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na 
odstąpienie od Ŝądania zwrotu udzielonej bonifikaty. 
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 16 głosami przy1 
przeciw i 1 wstrzymującym się  i stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Ad.8. Uchwała w sprawie zniesienia pomnika przyrody. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe w listopadzie ubiegłego roku wpłynął 
do Przewodniczącego Rady Gminy Czerwonak wniosek Zarządu Dróg Powiatowych w 
Poznaniu z prośbą o zniesienie formy ochrony przyrody, skreślenie z rejestru czterech drzew, 
rosnących w pasie drogi powiatowej nr 2407P, na odcinku Mielno – Wierzonka,  
stanowiących część pomnika przyrody tj. Alei Drzew.  

 W październiku 2009r. Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa Urzędu Gminy 
Czerwonak wspólnie z przedstawicielem Wnioskodawcy przeprowadził  wizję lokalną i 
stwierdzono, ze zniesienie formy ochrony przedmiotowych drzew - pomników przyrody, 
następuje z uwagi na konieczność zapewnienia bezpieczeństwa powszechnego, gdyŜ ich zły 
stan zdrowotny powoduje zagroŜenie dla Ŝycia i mienia na drodze publicznej. 
 Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa i Gospodarki Wodnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 Radna Anna Flaczyńska wyraziła swoje negatywne stanowisko na temat wycinki 
drzew przy drogach, poniewaŜ przyśpiesza to erozję dróg i dewastację środowiska, natomiast 
bezpieczeństwo uŜytkowników dróg jest nadmiernie podkreślane. Zdaniem radnej dbając o 
zieleń naleŜy ograniczyć ilość łamanych gałęzi i poprawić bezpieczeństwo na drodze.  
 Przewodniczący Rady odnosząc się do wypowiedzi radnej Anny Flaczyńskiej wyjaśnił, 
Ŝe zagroŜenie wynika z bardzo złego stanu drzew, które mogą przewrócić się w kaŜdej chwili.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 16 głosami przy 2 
przeciw i 1 wstrzymującym się i  stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Ad.9. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 8/I/2006 Rady Gminy Czerwonak z dnia 27 listopada 
2006 r. w sprawie wyboru składu osobowego Komisji Stałych Rady Gminy Czerwonak.  
 Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe radny Przemysław Ptak złoŜył rezygnację z 
członkostwa w Komisji Handlu, Usług i Prywatyzacji oraz Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Czerwonak. W związku z powyŜszym zachodzi konieczność uzupełnienia składu komisji.  
 Radny Tadeusz Sikoń zgłosił swoją kandydaturę na członka Komisji Handlu, Usług i 
Prywatyzacji, która została przez radę przyjęta.  
 Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe zgodnie z art. 18a ustęp 2 Ustawy o 
samorządzie gminnym w skład Komisji Rewizyjnej wchodzą radni, w tym przedstawiciele 
wszystkich klubów.  
 Klub PO zrzekł się prawa do uczestnictwa swojego przedstawiciela w komisji.  
 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Renata Walerych poinformowała, iŜ komisja 
rozwaŜała kandydaturę radnego Piotra Picyka na członka komisji.  
 Radny Piotr Picyk wyraził zgodę na kandydowanie. Rada przyjęła jego kandydaturę.  
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 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 17 głosami przy 2 
wstrzymujących się i  stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Ad.10. Uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Józefa w 
Kicinie na realizację zadania w zakresie prac konserwatorskich i remontowych. 

 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk przedstawiając uzasadnienie projektu uchwały 
powiedział, Ŝe Parafia pw. św. Józefa w Kicinie w dniu 5 września 2009 roku wystąpiła z 
wnioskiem o dotację na prace konserwatorskie  i restauratorskie związane z renowacją i 
konserwacją organów piszczałkowych, ołtarzy św. Józefa i św. Stanisława oraz drzwi do 
kruchty zachodniej i południowej  w kwocie 155 000,00 zł. Łączny koszt prac dla parafii to 
kwota 157 655,63 zł, udział środków własnych ze strony parafii wynosi 2 655,63 zł. PowyŜsze 
prace remontowo-konserwatorskie są olbrzymim przedsięwzięciem finansowym dla parafii i 
dlatego pomoc ze strony Gminy umoŜliwi przeprowadzenie rzeczonych prac.  

 Wójt podkreślił, Ŝe kościół w Kicinie, łącznie z powyŜszą dotacją, otrzyma 515 tys. zł na 
remonty i renowację. Wydatki takie stają się zbyt duŜym obciąŜeniem dla gminy. Zaapelował 
do Stowarzyszenia Len, które wspiera działania proboszcza o poszukiwanie równieŜ innych 
form finansowania koniecznych do wykonania prac. Wskazał równieŜ, Ŝe parafia w 
Owińskach otrzymała do tej pory mniej środków, a zakres prac konserwatorskich jest 
nieporównywalnie większy.  

 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca komisji Anna Flaczyńska zwróciła uwagę na konieczność zmiany zapisów 
uchwały budŜetowej dotyczącej dotacji na kościoły.   

 Radna Anna Flaczyńska zwróciła uwagę na fakt, Ŝe kościół w Owińskach otrzymał 
dotacje państwowe,  oba kościoły – w Kicinie i w Owińskach otrzymały równieŜ środki od 
Konserwatora zabytków i powiatu. Martwi fakt, Ŝe kościoły te nie otrzymały pomocy od Kurii – 
właściciela majątku.  

 Radny Piotr Picyk zwrócił uwagę na fakt, Ŝe na kościół w Owińskach naleŜy patrzeć 
poprzez pryzmat otoczenia – na odnowę Placu Przemysława gmina przeznaczyła duŜe 
środki.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i  
stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 
Ad.11.Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu w 
prowadzeniu zadania „budowa zatoki autobusowej w miejscowości Kliny przy drodze 
powiatowej nr 2407P”. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wyjaśnił, Ŝe Zadanie „budowa zatoki 
autobusowej w Klinach przy drodze powiatowej nr 2407P”  jest zadaniem własnym Powiatu 
Poznańskiego. Z budŜetu Gminy na rok 2006 z wydatków jednostki pomocniczej - Sołectwa 
Kliny na pomoc finansową Powiatowi Poznańskiemu w prowadzeniu zadania – budowa zatok 
autobusowych w Mielnie i Klinach przekazano środki finansowe w wysokości 14.500,- zł. Z tych 
środków finansowych zostały wykonane koncepcje projektowe zatok autobusowych. W 2008 
roku ze środków finansowych przekazanych przez Gminę w wysokości 150.000,- zł zostały 
wykonane zatoki autobusowe w Mielnie. W 2009 roku ze środków finansowych przekazanych 
przez Gminę w wysokości 72.203,11zł wykonano jedną zatokę autobusową w miejscowości 
Kliny przy drodze nr 2407P””. W 2010 roku przewiduje się przeznaczyć na zadanie „budowa 
zatoki autobusowej w Klinach wzdłuŜ drogi nr 2407P  kwotę  100.000,- zł. Środki finansowe na 
pomoc finansową dla Powiatu Poznańskiego zostały ujęte w budŜecie Gminy. 
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i  
stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
 
 



 8 

Ad.12.Uchwała w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Owińska”. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe Plan Odnowy Miejscowości zawiera 
takie informacje jak: charakterystykę miejscowości, inwentaryzację zasobów słuŜących 
odnowie miejscowości, diagnozę aktualnej sytuacji wsi. Plan ten musi być przyjęty przez 
zebranie wiejskie danego sołectwa w formie uchwały oraz zatwierdzony przez Radę Gminy. 
Przyjęcie przez Radę Gminy Planu Odnowy Miejscowości Owińska umoŜliwi aplikowanie o 
środki unijne w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, działanie „Odnowa i rozwój 
wsi” na budowę zaplecza gospodarczego zagospodarowanego zbiornika wodnego do 
rekreacji wraz z niezbędnymi przyłączeniami infrastrukturalnymi.  
 Sołtys wsi Owińsk podkreślił, Ŝe największą potrzebą społeczności Owińska jest hala 
sportowa z pomieszczeniem publiczno – kulturalnym. Na dzień dzisiejszy mieszkańcy Owińsk 
mogą korzystać z pomieszczeń Klubu Sportowego „Błękitni” poza zajęciami planowymi tj.: 
spotkania klubu Seniora i zajęcia świetlicy socjoterapeutycznej. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i  
stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Ad.13.Uchwała w sprawie nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy roku 
2011 środków stanowiących fundusz sołecki. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska zwróciła się o przyjęcie uchwały i przypomniała, Ŝe 
przepisy ustawy o funduszu sołeckim dotyczą wyłącznie sołectw i zgodnie z jej przepisami 
tylko dla tych jednostek mogą zostać zagwarantowane środki w funduszu. W obecnie 
realizowanym budŜecie zapewnione zostały w równej kwocie 20.000 zł środki do dyspozycji 
wszystkich jednostek pomocniczych gminy zarówno sołectw jak i osiedli.   
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 Radny Andrzej Moczulski uwaŜa, Ŝe fundusz sołecki pozwala wyzwolić społeczną 
inicjatywę  poprzez zaangaŜowanie w pracę na rzecz społeczności lokalnej, a takŜe staje się 
narzędziem umoŜliwiającym kształtowanie budŜetu gminy.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 18 głosami przy 1 
przeciew i  stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
  
Ad.14.Uchwała  zmieniająca uchwałę nr 339/XLVII/2009 z dnia 16 grudnia 2009r. w sprawie 
budŜetu  Gminy Czerwonak na 2010r. 

Skarbnik Gminy Radosława Wiśniewska przedstawiła zmiany budŜetowe stanowiące 
objaśnienia do projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów zauwaŜyła, Ŝe zmiany dotyczą głównie 
przesunięć między paragrafami w ramach tego samego zadania. Komisje zaniepokoiło 
zmniejszenie planu subwencji oświatowej oraz zmniejszenie środków  z dotacji na zadania 
zlecone dla GOPS. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 18 głosami przy 1 
wstrzymującym się i  stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.15. Informacja na temat złoŜonych interpelacji i udzielonych odpowiedzi.  

Przewodniczący Rady poinformował o treści złoŜonych interpelacji przez radnego 
Marka Pietrzyńskiego: 

 - zasadność szczepienia HPV w świetle informacji prasowych; 
 - wyodrębnienie pomieszczeń w budynku przedszkola gminnego w Koziegłowach na 

rzecz Rady Osiedla Leśnego;  
- zdarzenie na lekcji wychowania fizycznego – przecięcie skóry w okolicach ucha 

ucznia gimnazjum  w Czerwonaku z marca 2006 r. – niewielkie uszkodzenie skóry; 
 - awaria w budynku socjalnym przy ul. Gdyńskiej 145 w Czerwonaku.  
Na powyŜsze interpelacje Wójt udzielił odpowiedzi w terminie przewidzianym ustawą, 

składając je na ręce przewodniczącego Rady oraz radnego Marka Pietrzyńskiego 
 Radny Marek Pietrzyński odniósł się do udzielonych odpowiedzi: 
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-  w sprawie szczepień HPV powiedział, Ŝe przedstawione informacje są wyczerpujące, brak 
jednak określenia zasad monitorowania skutków szczepień.   
 Wójt poinformował, Ŝe wstrzymał ogłoszenie konkursu na wykonanie szczepień ze 
względu m.in. na ograniczenia subwencji oświatowej. Wypowiedź ta zaniepokoiła 
Przewodniczącego Rady, który argumentację uznał za niewystarczającą. Radna Anna 
Flaczyńska wskazała na fakt, Ŝe wstrzymanie procedur moŜe uniemoŜliwić dokonanie 
szczepień, ze względu na konieczność przestrzegania cyklu szczepień. Podkreśliła, Ŝe do 
zaszczepienia pozostało jedynie ponad  20 dziewczynek, reszta została zaszczepiona z 
środków Powiatu Poznańskiego. W świetle otrzymanych informacji Wójt wyraził gotowość do 
uruchomienia procedury przetargowej 
- w sprawie zdarzenia w gimnazjum w Czerwonaku radny zaapelował do Wójta by wspomóc 
rodzinę poszkodowanego ucznia ze względu na trudną sytuację.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe w Ŝadnej opinii lekarskiej nie  został wskazany związek pomiędzy 
stanem zdrowia chłopca zdarzeniem w szkole. Współczuje rodzinie, jednak brak jest 
przesłanek do udzielenia odszkodowania  z tego tytułu.  
- w sprawie pomieszczeń w przedszkolu w Koziegłowach radny uwaŜa, iŜ  naleŜy wyodrębnić 
z zarządu trwałego przedszkola w Koziegłowach pomieszczenia, które zostały by przekazane 
do wyłącznej dyspozycji Rady Osiedla Leśnego. 
 Wójt podkreślił raz jeszcze, Ŝe nie zgodzi się na wyodrębnienie i przekazanie 
pomieszczeń przedszkola w Koziegłowach na rzecz Rady Osiedla Leśnego, Dyrektor 
przedszkola bierze na siebie odpowiedzialność personalną za wszystkie zdarzenia jakie mogą 
mieć miejsce na podległym mu terenie.  Pomieszczenia zostały udostępnione Radzie Osiedla 
na określonych zasadach w myśl zawartego porozumienia. Pomieszczenia mogą być 
wykorzystywane w celu pełnienia dyŜurów radnych, jednak na podstawie porozumienia i z 
wykorzystanie środków będących w dyspozycji Rady Gminy.  
   
 
Ad.16. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Odnosząc się do informacji o zakończeniu postępowania przetargowego na remont 
dróg gruntowych tłuczniem betonowym i kamieniem łamanym radny Andrzej Moczulski 
zauwaŜył, Ŝe znacznie lepszym materiałem jest kamień i czy wiadomo, które drogi zostaną 
nim wyremontowane. 
 Wójt powiedział, Ŝe jeśli harmonogram remontu dróg zawiera takie informacje 
Zastępca wójta Eugeniusz Chałupniczak przekaŜe je na następnej sesji 
 Druga uwaga radnego Andrzeja Moczulskiego dotyczyła wezwań dla mieszkańców 
Promnic w sprawie obowiązku przyłączenia nieruchomości do istniejącej sieci kanalizacji 
sanitarnej. W większości przypadków mieszkańcy od kilku lat przyłączeni są do sieci, a 
otrzymanie wezwania wywołuje nieprzychylne komentarze na temat pracy urzędu.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe dane takie urząd otrzymał od firmy Aquanet  i stąd te nieścisłości.  
 Radny Jerzy Wolniewicz uwaŜa, Ŝe wezwanie do przyłączenia nieruchomości do sieci 
kanalizacyjnej jest niezgodne z prawem. Zdaniem radnego jest to nakaz budowy przyłącza, 
poniewaŜ sieć kanalizacyjna doprowadzona jest do granicy działki.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe jest to sformułowanie ogólne. Prawo zmieniało się na przestrzeni lat i 
mamy na terenie gminy nieruchomości gdzie sieć kanalizacyjna doprowadzona jest do 
granicy posesji, do granicy budynku lub teŜ leŜy w pasie drogowym przyległym do 
nieruchomości. 
 Radna Renata Walerych  zapytała  o przyczyny odstąpienia od umowy na wykonanie 
kanalizacji w ul. Źródlanej w Czerwonaku, za które winę ponosi wykonawca. 
 Wójt wyjaśnił, Ŝe od umowy naleŜało odstąpić poniewaŜ wykonawca nie wywiązywał 
się z terminów zawartych w umowie, a wykonanych prac nie moŜna było odebrać ze 
względu na błędy techniczne.  
 Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Ad.17.Wolne głosy i wnioski. 
 Wójt poinformował, Ŝe otrzymuje coraz więcej skarg na działalność Zespołu Lekarza 
Rodzinnego Pro Familia, zwłaszcza w Koziegłowach. UwaŜa, Ŝe naleŜy wspólnie zastanowić 
się nad poprawą sytuacji.  
 Radny Jerzy Stępień, Przewodniczący Rady Osiedla Leśnego, poinformował, Ŝe 
członkowie Rady Osiedla Leśnego dyŜurują w pomieszczeniach przedszkola w Koziegłowach: 
w pierwszą środę m-ca członkowie zarządu, w drugą środę m-ca członkowie Rady Osiedla; w 
godz. 19.00-20.00. 
 Radna Daniela Jankowska – Bachor, Przewodnicząca Zarządu Osiedla Leśnego, 
zaprosiła radnych Rady Gminy Czerwonak do uczestniczenia w dyŜurach w w/w terminach.  
 Radna Tatiana Kędziora, Komendantka Hufca Czerwonak, powiedziała, Ŝe środki jakie 
hufiec otrzymał w ramach konkursu ofert - poŜytek publiczny są niewystarczające, mimo iŜ 
niemałe. Na terenie gminy harcerze angaŜują się w akcje społeczne, a poza nim godnie 
reprezentują Gminę Czerwonak. Radna zwróciła się o podjęcie działań, które pomogłyby 
stworzyć harcówkę, poniewaŜ jest ona niezbędna dla działalności hufca. Zastępca 
Przewodniczącego Rady radna Ewa Banaszak dodała, Ŝe Hufiec Czerwonak zrzesza młodzieŜ 
z gminy: Czerwonak, Murowana Goślina i Skoki, jednak działalność wychowawcza 
prowadzona jest jedynie w gminie Czerwonak, bo tylko tu działają druŜyny. Do tej pory 
siedziba znajdowała się w Murowanej Goślinie, jednak ze względu na fatalne warunki 
techniczne dalsza działalność w tym miejscu jest niemoŜliwa.  
 Radny Andrzej Moczulski uwaŜa, Ŝe najczęściej dyskusja toczy się wokół podziału 
pieniędzy. Zdaniem radnego naleŜy zastanowić jak pozyskać środki, a moŜna to zrobić 
inwestując w tereny leŜące w północnej części gminy. 
 Radny Marcin Wojtkowiak zaproponował by zwiększyć pulę środków przeznaczanych 
na konkurs w ramach poŜytku publicznego co roku o określony procent. Wskazał, Ŝe 
stowarzyszenia realizują zadania własne gminy, z korzyścią dla gminy i jej mieszkańców.  
 Wójt nie zgodził się z propozycją radnego co do zwiększenia puli środków 
przeznaczanych na konkurs w ramach poŜytku publicznego. Wyjaśnił, Ŝe środki przeznaczone 
są na uzupełnienie większej kwoty o jaką stara się stowarzyszenie w ramach stworzonego 
przez siebie projektu.  
 Zastępca Przewodniczącego Rady Ewa Banaszak uwaŜa, Ŝe środki otrzymane w 
ramach poŜytku publicznego powinny być dostępne dla organizacji, których działalność 
widoczna jest na terenie gminy. 
 Wójt wyjaśnił, Ŝe ustawa pozwala jedynie na określenie kryteriów konkursu. 
 Zastępca Przewodniczącego Rady Henryk Szczot, nawiązując do dyskusji na temat 
sfinansowania zakupu narkotestów, jaka toczyła się na ostatnim posiedzeniu Komisji 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego, zwrócił uwagę, iŜ programy tworzone przez 
GOPS składają się głównie z wydatków związanych z wynagrodzeniami dla pracowników. W 
przypadku Programu Przeciwdziałania Narkomanii środki wydatkowane są na wynagrodzenia  
dla opiekunów świetlic socjoterapeutycznych. 
 Radna Renata Walerych, przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, powołując się na 
przeprowadzoną kontrolę ewaluacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Alkoholizmowi, 
stwierdziła, Ŝe naleŜy przyjrzeć  się sposobowi podziałowi pieniędzy zanim program zostanie 
uchwalony. Zdaniem radnej środki na wynagrodzenia nie powinny być zawarte w programie. 
 Radny Marcin Wojtkowiak, członek Komisji Rewizyjnej dodał, Ŝe kontrola wskazała 
równieŜ na brak rzetelnej diagnozy problemu, o którym traktuje program. 
 W związku z wypowiedzią radnego Henryka Szczota radna podkreśliła, Ŝe problemem 
nie są środki potrzebne na ich zakup a moŜliwości realizacji tego rodzaju kontroli. 
  Radny Marek Pietrzyński odnosząc się do spotkania z przedstawicielami firmy Aquanet 
w sprawie hermetyzacji oraz do wypadku jaki miał miejsce na terenie oczyszczalni zwrócił się 
do Wójta, jako przedstawiciela gminy będącej akcjonariuszem, z wnioskiem o zlecenie 
kontroli działalności COŚ. Zdaniem radnego Kierownik Zakładu Ścieków Mirosława Szafrańska 
nie potraktowała problemu wystarczająco powaŜnie. Zastępcę Wójta Tomasza Stellmaszyka 
radny poprosił o krótkie streszczenie informacji jakie zostały przekazane na w/w spotkaniu. 
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił się do doraźnej Komisji Statutowej o wzmoŜenie prac 
nad zmianami w statucie oraz przyjrzenie się uchwale dotyczącej diet radnych.  
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 Przewodniczący Rady odnosząc się do zmiany statutu przypomniał, Ŝe prace nad nim 
powinny się juŜ kończyć. Jeśli ma on obowiązywać jeszcze w tej kadencji powinien zostać 
uchwalony najpóźniej w lipcu. Zwrócił się do zebranych o zgłaszanie uwag do końca marca.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe tematem spotkania z 
przedstawicielami firmy Aquanet było omówienie szans hermetyzacji osadników wstępnych. 
Problemem nadal są koszty wykonania kopuł hermetyzujących o średnicy 52 metrów. Firma 
Aquanet przygotowuje wszelkie potrzebne dokumenty – projekt, decyzje środowiskowe, 
pozwolenie na budowę – potrzebne do starania się o środki zewnętrzne. Na najbliŜszym 
spotkaniu wspólników zostanie poruszony temat wypadku na terenie COŚ i stosunku do tego 
wydarzenia Kierownika Zakładu Ścieków.  
 Przewodniczący Zarządu Osiedla 40 – lecia PRL Wojciech Skrzekut wyjaśnił, Ŝe złoŜył  
wniosek w sprawie dofinansowania zakupu sprzętu na potrzeby siłowni damskiej, która mieści 
się w bloku nr 3c. We wniosku nie proponował kwoty dofinansowania, kaŜda jest mile 
widziana. WyposaŜenie siłowni zostało zakupione ze środków pozostających w dyspozycji 
zarządu osiedla. Na ul.  Słonecznej 5 znajduje się siłownia męska, która działa juŜ od ok. 20 lat. 
Pomieszczenie zostało uŜyczone nieodpłatnie przez zarządcę - Spółdzielnię Mieszkaniową 
Swarzędz. WyposaŜenie uzupełnione zostało sprzętem otrzymanym od poznańskiej AWF. 
 Klub Słoneczko, który znajduje się w pomieszczeniu wynajmowanym od Spółdzielni 
Mieszkaniowej Swarzędz, a który zarządzany jest przez GOK Sokół ze względu na duŜe koszty 
utrzymania miał zostać zamknięty. Dzięki staraniom Przewodniczącego Zarządu Osiedla 40 – 
lecia  koszty wynajmu zostały obniŜone, co pozwoli na przeznaczenie pozostałych środków 
na doposaŜenie klubu. Zarząd osiedla stara się równieŜ o środki zewnętrzne na rozszerzenie 
działalności klubu. W tym  roku, dzięki staraniom zarządu powstanie ścieŜka rekreacyjna we 
współpracy z CKF AKWEN i Nadleśnictwem Łopuchowo. W tym przypadku równieŜ zarząd 
stara się o środki zewnętrzne.  
 Wójt poinformował, Ŝe Rada Miasta Poznania podjęła uchwałę dzielącą na strefy 
miasto i miejscowości gmin ościennych obsługiwane przez miejską komunikację. Do tej pory 
gmina Czerwonak dopłacała do linii 70, 72 i nocnej 237ponad 726 tys zł rocznie, nie znane są 
jeszcze skutki finansowe podjętej uchwały. Gmina Czerwonak posiada własną, dobrze 
zorganizowaną komunikację, a więc nie jest zainteresowana obsługą komunikacji miejskiej. 
Samodzielność komunikacyjna daje wpływ na poziom świadczonych usług czy ceny biletów. 
Poza tym naleŜy powaŜnie rozwaŜyć połączenie komunikacji gminnej z kolejową – przyśpieszy 
to dotarcie do centrum miasta i rozładuje ruch samochodowy. 
 Radny Marcin Wojtkowiak zgodził się z wójtem, Ŝe najlepszym rozwiązaniem jest 
zintegrowanie komunikacji autobusowej  i samochodowej z kolejową, jednak podjęcie tej 
decyzji musi być poprzedzone dokładną analizą.  
 Radna Renata Walerych uwaŜa, Ŝe naleŜy przekazywać mieszkańcom informacje na 
temat wysokości dopłat gminnych do komunikacji miejskiej dojeŜdŜającej do Koziegłów, 
poniewaŜ z pewnością  brak takiej wiedzy.  
 Zastępca Przewodniczącego Rady Henryk Szczot poparł pomysł integrowania 
komunikacji autobusowej z kolejową. 
 W związku z powyŜszym Wójt zapytał czy gmina gotowa jest by przejąć dworce 
kolejowe wraz z przyległymi gruntami ponosząc koszty wykupu i modernizacji.  
 Wójt przekazał informacje na temat zmian organizacyjnych w urzędzie gminy, które 
wejdą w Ŝycie z dniem 1 kwietnia: Wydział Gospodarki Przestrzennej zostanie połączony  z 
Wydziałem Gospodarki Gruntami, a Referat Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
połączony będzie z Wydziałem Ochrony Środowiska i Rolnictwa. W/w dwa duŜe wydziały 
oraz Wydział Rozwoju I Promocji podlegać będą I Zastępcy – Tomaszowi Stellmaszykowi. 
Zakres obowiązków II Zastępcy Wójta Eugeniusza Chałupniczaka został rozszerzony o Wydział 
Inwestycji. PoŜytek Publiczny został włączony do Biura Zamówień Publicznych. Obowiązki z 
zakresu zamówień publicznych, przejęła Sekretarz Teresa Kowalska. Kontrola zarządcza 
podlegać będzie Skarbnikowi, a audyt wewnętrzny  Wójtowi. Zostanie równieŜ zatrudniony 
prawnik do Wydziału Gospodarki Gruntami. Po konsultacjach z pracownikami pływalni w 
Koziegłowach zapadła decyzja o zawarciu umowy na czas nieokreślony z kierownikiem 
placówki. Informacje dotyczące zmian personalnych zostaną przekazane po 1 kwietnia br. 
Wójt podkreślił, Ŝe w/w zmiany są z korzyścią zwłaszcza dla mieszkańców.  
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 Radny Marek Pietrzyński pogratulował Wójtowi odwagi wprowadzenia oczekiwanych  
zmian organizacyjnych. 
 Zastępca Przewodniczącego Rady Henryk Szczot zapytał czy wyłoniono wykonawcę, 
który dokończy inwestycje: ul. Kręta w Bolechówku, czy inwestycję kontynuować będzie 
firma, która zabezpieczała teren na okres zimowy.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe dotychczasowy wykonawca kończy 
swoje zadanie, potem dopiero zostanie ogłoszony przetarg na utwardzenie nawierzchni.  
 Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe w kwietniu odbędą się dwie sesje: 15 i 29 (sesja 
absolutoryjna).  
 
Ad.18. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady zamknął L sesję Rady Gminy Czerwonak.  
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Izabela Lesiecka  
Magdalena Deckert 
   


